

# 2022 年南方科技大学本科国际生招生简章

## 2022 Admission Guide for International Undergraduate Students of Southern University of Science and Technology

### 1. 申请资格 Eligibility

1.1 品行端正, 身体健康, 已经或即将具有相当于中国普通高中毕业学历的外国公民。  
Foreign citizens, in good physical and mental health, have been or to be awarded a certificate of graduation from high school.

1.2 符合中华人民共和国教育部 (2020) 12 号文件规定的条件。

The conditions set by the [Document No.12 \(2020\) of Ministry of Education of the PRC](#) should be met.

1.3 截至 2022 年 8 月 20 日年龄在 18 周岁 (含) 以上; 仍未满 18 周岁的录取获得者, 须自行确定一名在华监护人并向我校邮寄使馆认证的《监护人授权书》。

Aged 18 or above (by August 20th, 2022). For the offer holders under 18, please nominate a guardian who is based in mainland China and provide an authorization letter that has been certified by Chinese Embassy.

### 2. 需提交材料 Documents to be provided

#### 2.1 护照首页

Information Page of Passport

2.2 最高学历学校提供的官方成绩单 (原件及中文或英文扫描件)。

High school/University (if applicable) transcripts (in Chinese or English).

2.3 英语水平成绩证明 (母语为英语可免提交) (TOEFL/IELTS/DUOLINGO)

Report of English language Test (e.g. TOEFL/IELTS/DUOLINGO, Waived for native English Speaker).

2.4 高中毕业证明或者在读证明。

Certificate of Graduation/Certificate of Study.

2.5 个人陈述

Personal Statement

2.6 两封推荐信

Two Recommendation Letters

### **其他辅助材料（如有）**

Other Supplementary Documents (If applicable)

2.7 国际通行标准化测试成绩（如 SAT/ACT/A-Level/AP/IB 等）

Results of international standard tests (e.g. SAT/ACT/A-level/AP/IB)

2.8 国家/地区统一高中毕业考试成绩单扫描件

Certificate of National/Regional Graduation Examination/Matriculation Examination.

2.9 汉语水平考试成绩（HSK Certificate）

2.10 其他证书或证明，如比赛奖状、论文等 Other proofs like awards, essays.

## **3. 申请及录取 Application and Admission Procedures**

3.1 网上申请 Online Application

3.1.1 访问[招生网](#)了解我校本科项目。

Visit the [Admission Page](#) to learn about undergraduate admission policy.

3.1.2 登录留学生（本科）[申请系统](#)注册并提交申请。

申请门户：<https://sustech.at0086.cn/StuApplication/Login.aspx/>

Register and submit the application from SUSTech Application [Portal](#).

Application Portal: <https://sustech.at0086.cn/StuApplication/Login.aspx/>

3.2 综合测评 Comprehensive Evaluation

3.2.1 申请材料初审 Application Review

填写完整的申请表和提交的材料将由南方科技大学进行初步审核

Applications submitted with all the information correct and completed will be evaluated by SUSTech.

### 3.2.2 线上考试 Online Test

通过材料初审的申请人将被通知参加线上考试，考试科目为数学、物理。线上考试的时间将另行通知。

Applicants who have passed the Application Review will be invited to the online math and physics tests. The date and time of the online test will be informed in advance.

### 3.2.3 线上考试免试要求 Waiver Requirement of Online Test

学生需提供表格中任何一种满足条件的考试成绩方即申请免试。

Students must have achieved a satisfactory result from one of the following standard exams to waive SUSTech's Online Test.

SAT	<p>SAT I 总分 1400 (含) 以上, 须参加写作; SAT II (其中必须包含物理 2 和数学 2) 和 AP (其中必须包含物理 2 与微积分 BC) 均可。SAT II 成绩不低于 650 分或 AP 单课成绩不低于 4 分</p> <p>A total score of more than 1400, writing test is required.</p> <p>SATII tests of Physics 2 and Math 2 should be no less than 650</p> <p><b>OR</b> AP tests of Physics 2 and Calculus BC with a score of at least band 4 for each module.</p>
IB	<p>取得 IB Diploma, 所修课程, 至少有三门 HL 课程考试成绩 (必须包含数学与物理), 总分应在 36 及以上</p> <p>A score of no less than 36. HL physics and HL math are must-taken with another free choice of subject</p>
A-level	<p>至少提供三门课程考试成绩, 包括数学、高等数学和物理, 其中应有两门为 A 及以上, 其余理工相关课程为 B 及以上</p> <p>At least 3 tests should be taken including Math, Advance Mathematics, Physics. Two of the test reports should be A or above, with B or above in another STEM based test</p>
ACT	<p>总分在 30 分及以上, 要求参加写作</p> <p>A total score of 30, writing test is required</p>

### 3.2.4 线上面试 Online Interview

通过考试的学生将被通知参加线上面试。

Applicants with a pass of the Online Test will be invited to the Online Interview.

### 3.3 录取发放

通过综合测评的学生将收到我校的录取通知，国际合作部将协助学生申请来华签证。

(疫情期间的报到注册、签证申请等事宜将另行通知)

Applicants who pass the comprehensive evaluation will be SUSTech offer holders. SUSTech Global will assist in Visa Application.

(Policies of Visa Application and Campus Registration during the pandemic will be informed separately)

### 4. 日程安排 Admission timetable

录取日程 Admission Timetable	截止日期 Application Deadline	线上考试面试日期 Online Test and Interview	录取发放日期 Application Decision Date
第一轮 First round	2021年12月31日 31 <sup>st</sup> Dec 2021	2022年1月1-15日 1 <sup>st</sup> -15 <sup>th</sup> Jan 2022	2022年1月31日 31 <sup>st</sup> Jan 2022
第二轮 Second round	2022年2月28日 28 <sup>th</sup> Feb 2022	2022年3月1-15日 1 <sup>st</sup> -15 <sup>th</sup> March 2022	2022年3月31日 31 <sup>st</sup> March 2022
第三轮 Third round	2022年5月10日 10 <sup>th</sup> May 2022	2022年5月13-24日 13 <sup>th</sup> -24 <sup>th</sup> May 2022	2022年5月31日 31 <sup>st</sup> May 2022

### 5. 费用 (人民币元) Costs (RMB)

5.1 学费 30000 元/年 Tuition Fee, RMB30,000 per year

5.2 住宿费 1200 元/年 Accommodation Fee, RMB1200 per year

5.3 医疗保险 800 元/年 Insurance Fee, RMB800 Per Year

- 包括基本意外伤害及住院医疗费等
- Covering basic accidental injury and hospitalization, etc.

5.4 居留许可申请费 800 元/年 Residence Permit Application Fee, RMB800 per year

5.5 生活费（预估） 2500 元/月 Estimated Living Expenses, 2500/month

## **6. 奖学金 Scholarship**

6.1 已被确定录取的学生自动获得南科大校长奖学金，校长奖学金覆盖学费、住宿费、医疗保险费、居留许可申请、生活费。

Offer holders will be awarded with presidential scholarship which covers Tuition, Monthly Stipend, Accommodation, Resident Permit Application fee and Insurance.

6.2 第一学年之后，每学期通过奖学金评审的学生可获得奖学金续发资格。

Continuity of the scholarship will be reassessed yearly from the second year of study.

## **7. 签证以及入学报到 Visa and Campus Registration**

7.1 被录取人应持普通护照、《录取通知书》《JW202 表》和其所需文件前往中国驻外使（领）馆办理来华学习（X1）签证。

Offer holders are advised to apply for X1 visa in the nearest Chinese Embassy by providing Offer Letter, JW202 Form and other documents required by the Chinese Embassy.

7.2 新生必须准时报到注册并携带毕业证和录取通知原件供学校复核入学资格。

Offer holders are required to bring the original graduation certificate and Admission Letter for check and should finish the campus registration on time.

## **8. 联系方式 Contact**

地址：广东省深圳市南山区学苑大道 1088 号南方科技大学行政楼

Address: 1088 Xueyuan Avenue, Nanshan District Shenzhen 518055 P.R. China

电话 Telephone: 0086-0755-8801-5435

邮箱 Email: intladmissions@sustech.edu.cn

网址 homepage: <https://infoadmin.sustech.edu.cn/index>

## **9. 关于中介招生机构 About Admission Agencies**

我校未授权任何中介机构向申请者收取任何形式的申请费、学费、奖学金申请费或服务费等。任何中介机构亦不可向申请者许诺录取结果。

Southern University of Science and Technology does not authorize any agencies to charge any students for fees of applications, tuition, service scholarship availability etc. Agencies may not promise any admission decisions to applicants.